

Referat fra møde i Landskabsgruppen 26. januar 2013

Tilstede: Claus, Hanne, Jette, Frede, Bibi, Karin, Birthe, Kjeld, Louise

Vi gennemgik referatet fra mødet i august – punkt for punkt, og gjorde status.

Rapport fra mødet januar 2012: Der er taget **vandprøver** i Kildedalen. Blev fremlagt på Fællesmødet november 2012. Se referat

Rie stopper som bogholder og a-gruppe medlem

Pt. Har vi ingen "vicevært".

Optegnelser af grunden: Disse findes allerede. Der står en 3D model på kontoret.

Køkkenhave: Fællesmødet november 2012 bakkede op om fortsat køkkenhave på Quintaen – efter de retningslinjer som Landskabsgruppen har udstukket. Køkkenhave tages op på augustmødet 13 og vi orienterer på Fællesmødet november.

Økonomi: Budget fra 2012 på 69.000 kr – der er stadig et beløb tilbage.

Budget for 2013 er godkendt på Fællesmødet:

Louise indsætter budget:

Budget 2013

Drift/ løn	45.000 + ????
Projekter	10.000 + ????
Materialer	10.000 + ?????
Brænde	5.000

Drift/løn: 1.Beløbet i 2012 dækker ikke helt de faktiske udgifter for 16 timers arbejde om ugen.

2.Olie, bezin, reparation af traktor ?????

Projekter:

1.Låger til de indhegnede områder, så det bliver nemmere at færdes overalt på grunden.
5.000

2.Bænke og borde til den nye grillplads ved Langhuset. 5.000

3.Maskinhuset ???? i samarbejde med byggegruppen.

4.Trappe ved Langhus kombineres med dræning ved Langhuset ???? i samarbejde med byggegruppen.

5.Støbning af Terrasse med faste bænke ved Casa Portuguesa ????? i samarbejde med byggegruppen.

Materialer: 1.Træer m.m. 5.000

2.Småredskaber 5.000

10.9.2012

På landskabsgruppens vegne

Louise Emcken

Aftalt på GFFP sep. 2012:
Løn 45.000 kr.
Projekter 10.000 kr.
Træer. Maskiner. Olie 25.000 kr.
I alt 80.000 kr.

Budget vedtaget på fællesmødet: 78.000 kr.

Påbegyndte projekter:

Traktorhus – Vi ser to muligheder. Et nybygget ved Mesinha og/eller en udvidelse af eksisterende ved Langhuset. Hans Kristian og Per har det på som et projekt og hvis/når det skal planlægges, vil Landskabsgruppen gerne være med og få gruppens behov implementeret. Claus og Kjeld er tovholdere.

Der blev udtrykt ønske om solcelleanlæg på taget og der blev udtrykt bekymring for om der skulle byggetilladelse til.

Kjeld har foreløbig lavet en stente. Flere undervejs. Brændesituationen er på plads, der er sat læhegn ved Porcos, grill er indkøbt, der er sat træstubbe ud på sletten ved udsigtspunktet.

Trappe til Kildedalen fra Langhuset: Vi foreslår at trappen droppes og der i stedet skabes bedre afvanding af stien. Skal projektet stadig prioriteres må Hans Kristian tage det.

Dræning ved Langhuset: Skal ligge hos Byggegruppen

Fremtidige projekter:

Alternativ energi: Vi vil involveres, hvis der tales om placering i landskabet.

Badebassin stadig henlagt, Louise tjekker i februar vandrestien til floden,

Trekantsområdet: Korkege skulle være plantet januar 13. Fyren skal fældes, der er sat et acacietræ. Vi udarbejder et forslag (i kursusperioden) Bibi er tovholder. Efter en brainstorm var vi enige om ophold og leg. Vi orienterer i bladet og til Årsmødet i april.

Shelters: Vi foreslår flere stk placeret på grunden, bla ved udsigtspunktet. Både fordi det er hyggeligt at sove/opholde sig i shelteren og for at afhjælpe værelsessituationen i sommer-spidsbelastnings-perioder. Bibi skaffer tegninger og forslag.

Louise skriver til Byggegruppen og Hans Kristian om de projekter der hører hjemme her.

Frokostpause: Med Fredes dejlige suppe

Refent indtil dette punkt: Karin

Referat fra kl. 14.30 – 16.00

Spørgsmål fra gruppen:

Hvad er der sket med landbrugsvogn? Reparation påbegyndt men gik i stå. Hvorfor?

Kommandovej uklar. Det er forhåbentlig strammet op.

Muldtoilet ??

Murren i krogene!!

Hanne hører sure bemærkninger i krogene. Hvad er grænserne for ”personligt initiativ”? Er der respekt for de enkelte gruppers indsats? Økonomisk råderum?

Landskabsgruppen hylder det frie initiativ – under ansvar overfor gruppens beslutninger og med naturlige begrænsninger – som vi ser som et udtryk for interesse for vores sted. I landskabsgruppen besluttedes, at vi, når vi føler os kaldet til et lille ”projekt” udfører det i ansvarlighed overfor ”projektets” størrelse og økonomi. Større opgaver skal før påbegyndelse drøftes med gruppen og evt. med fællesmødet (s. A-gruppen)

Til slut udvekslede vi nogle tanker om, hvorvidt vores foreningsstruktur med A-gruppe og underliggende mere eller mindre magtfulde grupper er den rigtige, eller om man kunne tænke sig en struktur, der ville være mere demokratisk, og som ville give mere indflydelse til det enkelte medlem.

Næste møde sidste lørdag i august: 31. august.

Frede